
Política 

Platja d'Aro: la política del vaivé  
L'oposició critica que el govern que va entrar després de la moció ha canviat d'opinió en molts temes als quals 
s'oposava frontalment 

En el resultat de les eleccions del maig del 2007 hi va haver un empat entre CiU i el 
PSC, amb cinc regidors cadascun. Finalment, Joan Giraut (CiU) va ser alcalde gràcies al 
pacte de govern que va mantenir del mandat anterior amb el regidor del PP i regidor 
d'Urbanisme –abans i ara–, Antonio Cano, i acords puntuals amb ERC. Però el pacte de 
govern que mantenien amb Antonio Cano es va trencar. En paraules de Joan Giraut: 
«Les ingerències de David Puig i altres motius més amagats devien fer-lo canviar 
d'opinió» i plantejar-se la moció de censura que va prosperar el 17 de setembre del 2009 
i mitjançant la qual Dolors Padilla (PSC) va esdevenir alcaldessa gràcies al suport del 
PP, ICV i els cinc regidors socialistes, i va deixar CiU i ERC a l'oposició. 

Malgrat que en el mandat de Joan Giraut el regidor d'ERC, David Puig, no tenia cap 
tasca de regidor, sí que tenia moltes feines concretes de gestió, no pas polítiques, i 
Giraut li atribueix mèrit en l'agilitació d'expedients per poder legalitzar locals d'oci 
nocturns. Aquesta tasca i els acords puntuals amb ERC eren vistos per l'oposició com 
un «segrest de l'acció de govern» i un dels motius que van incentivar la moció de 
censura. 

Tal com explica Joan Giraut, una de les espines de CiU en aquest mandat, quan ja era a 
l'oposició, al novembre del 2009, és que va intentar incloure en els pressupostos 
generals de l'Estat una partida per a la segona fase del passeig i desbloquejar Port 
d'Aro, però en una comissió es va rebutjar i ho van fer tant el PSC, com ICV com el PP. I 
el projecte es va diluir. Giraut també explica que el seu govern havia plantejat finançar les expropiacions que hi ha sobre puig Pinell 
mitjançant la junta de compensació en la reparcel·lació de Port d'Aro, i diu que havien calculat «que corresponien a l'Ajuntament 30 
milions d'euros», resultat del 10% d'aprofitament mitjà que correspon a l'Ajuntament per llei, i a Giraut li cou que al problema de puig 
Pinell, amb la solució que proposaven, l'anomenin «l'herència endimoniada». 

Les expropiacions de puig Pinell són un tema que condiciona, i molt, la gestió de govern i els pressupostos. En aquest sentit David Puig 
creu que «ara hi volen edificar», mentre que Joan Giraut diu que es veu a venir que hi donaran edificabilitat quan necessitin finançar les 
expropiacions, canviant la seva posició inicial, com també acusen el govern de fer amb l'ampliació de Decathlon. 

L'augment d'IBI 

Els pressupostos són l'altra caixa dels trons. Puig diu contundentment: «No hi ha cap contenció.» Giraut també critica que la posició 
que mantenia el govern actual quan era a l'oposició era congelar impostos o rebaixar-los. Giraut explica que quan van prendre 
possessió van voler aturar una revisió cadastral però no ho va aconseguir; amb això s'hauria aconseguit no apujar l'IBI, però també es 
deixava l'Ajuntament «inoperatiu». Diu que quan van fer les ordenances fiscals no van ser conseqüents, ja que si l'IBI depèn del 
coeficient que decideix el govern i del valor cadastral de la finca, el coeficient no era prou baix i l'IBI va acabar pujant. Amb l'afegit que 
la revisió cadastral va provocar que l'IBI de la finca rústica (o fora de la zona urbana consolidada) s'apugés un 70% de cop, mentre que 
el de la urbana es va apujar un 7%. 

La retallada de la bonificació per herència del 95% al 50% també va fer, a final de l'any passat, que CiU qualifiqués d'«insensible» el 
govern. Per això Giraut diu que l'equip de govern «havia generat moltes expectatives i ara té un degoteig de pèrdua de credibilitat 
constant». 

LA FITXA  

Població 2009 

10.376 

Cens en les eleccions del 2007 

6.371 

Població estrangera l'any 2009 

3.402 

Densitat de població 
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Castell-Platja d'Aro  

 

La segona fase del Port d'Aro és 
una de les qüestions pendents a 
Platja d'Aro. Foto: M.LL.
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477,1 habitants per km² 

Participació en les últimes eleccions 

3.575 (56,11%) 

Extensió 

21,8 km² 

Equip de govern 

5 regidors del PSC, 
1 regidor d'ICV 
1 regidor del PP 

Oposició 

5 regidors de CiU 
1 regidor d'ERC 

«L'auditori hauria de ser polivalent» 
Si es projecta finalment un auditori, per Joan Giraut aquest hauria de ser un 
equipament polivalent, i s'hauria de situar dins Masia Bas. Però opina que, en 
comptes de ser només auditori, també hauria de ser palau de congressos i 
teatre, així tindria «doble vessant: social i de promoció econòmica». Giraut, 
comparant la ubicació que li reserva el govern al Port d'Aro, o bé un lloc prop 
del nucli habitat del municipi –Masia Bas–, que és on hi ha l'oferta d'oci, de 
restauració i d'hotels del municipi, creu que ha de situar-se en aquest segon. 
Per l'exalcalde, un local amb funció social no té com a lloc idoni el Port d'Aro. 
Com a exemple d'auditori, Giraut posa el de l'Atlàntida, de Vic, que és una 
instal·lació que inclou diversos serveis. I pel que fa a la voluntat de fer un 
hotel d'entitats a Masia Bas, Giraut proposa que es faci a l'antiga biblioteca, 
actual seu d'Urbanisme, ja que seria «ràpid» i «més econòmic». 

«Personalment, he fet l'imbècil» 
Per David Puig el govern està a favor de projectes als quals es va oposar 
abans de fer la moció de censura, i un és puig Pinell, en què el regidor d'ERC 
diu que ara volen edificar. També considera inapropiat que es vulgui gastar 
un milió d'euros per restaurar Masia Bas per fer-hi un hotel d'entitats quan, 
segons el seu parer, un edifici nou valdria menys que la rehabilitació. Puig 
explica que des d'ERC tenien clar que volien que Giraut fos alcalde el 2007, 
però que haurien d'exercir control sobre Antonio Cano, el regidor 
d'Urbanisme. El detonant, per ell, va ser la requalificació de l'edifici Caracol, 
en què volien instal·lar un geriàtric quan el pla general ho qualifica com a 
equipament esportiu. David Puig afirma: «He fet l'imbècil, personalment», ja 
que el PSC li havia ofert, diu, «l'alcaldia durant un any, el sou que volgués i la 
regidoria d'Urbanisme» a canvi de donar-los suport perquè governessin. 

Darrera actualització ( Dilluns, 28 de juny del 2010 02:00 )  
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